

Сообщение об отзыве (ретракции) публикации

Выходные данные публикации

Шувалов В. И. Рец. на кн.: Нефёдов В. В. СЕПГ и культура ГДР. М.: Научно-политическая книга, 2019. 559 с. // Вестник НГУ. Серия: История, филология. 2020. Т. 19, № 1: История. С. 148–152.

DOI 10.25205/1818-7919-2020-19-1-148-152

Инициатор редакционного расследования

ответственный редактор выпуска «История» журнала «Вестник НГУ. Серия: История, филология» д-р ист. наук А. В. Дмитриев

Основание для отзыва

Изъятие рецензии обусловлено выявлением факта автоплагиата. Выходные данные рецензий, текст которых полностью или почти полностью совпадает с текстом ретрагируемой публикации:

Шувалов В. И. Рецензия на книгу: Нефедов В. В. СЕПГ и культура ГДР. М.: Научно-политическая книга, 2019. 559 с. // Вестник Самарского университета. История, педагогика, филология. 2019. Т. 25. № 4. С. 177–180. DOI 10.18287/2542-0445-2019-25-4-177-180

Шувалов В. И. Рецензия на монографию В. В. Нефедова «СЕПГ и культура ГДР. М.: Научно-политическая книга, 2019. 559 с. ISBN 978-5-906594-32-7» // Вестник Тамбовского университета. Серия: Гуманитарные науки. 2020. Т. 25, № 184. С. 209–212. DOI 10.20310/1810-0201-2020-25-184-209-212

Тексты рецензий, отправленных в «Вестник Самарского университета. История, педагогика, филология» и «Вестник НГУ. Серия: История, филология», идентичны; текст, отправленный в «Вестник Тамбовского университета. Серия: Гуманитарные науки», отличается от двух других незначительно: изменено начало первого абзаца, добавлен заключительный абзац, два абзаца в середине текста объединены в один.

Первым журналом, напечатавшим рецензию, является «Вестник Самарского университета. История, педагогика, филология» (2019 г., № 4), вторым – «Вестник НГУ. Серия: История, филология» (2020 г., № 1, дата сдачи номера в печать – 17.02.2020), третьим – «Вестник Тамбовского университета. Серия: Гуманитарные науки» (2020 г., т. 25, № 184, напечатан 11.03.2020).

Дата принятия решения об отзыве публикации

10 декабря 2020 г., протокол № 2 Комиссии по публикационной этике журнала «Вестник НГУ. Серия: История, филология».

Retraction Notice

Imprint

Shuvalov V. I. Review on the book: Nefyodov V. V. *SUG and the Culture of DDR*. Moscow, Scientific-political Book, 2019, 559 p. *Vestnik NSU. Series: History and Philology*, 2020, vol. 19, no. 1: History, p. 148–152. (in Russ.)

DOI 10.25205/1818-7919-2020-19-1-148-152

Initiator of investigation

Dr. Andrey V. Dmitriev, Executive Editor of the Editorial Board of the “History” issue

Cause of retraction

Retraction of the publication is due to the fact of auto-plagiarism. Below are the imprints of reviews that contain completely or almost completely the same text as the retracted publication:

Shuvalov V. I. Review on the book: Nefedov V. V. “Socialist Unity Party of Germany and culture of the German Democratic Republic”. Moscow, Nauchno-politicheskaya kniga, 2019, 559 p. *Vestnik of Samara University. History, Pedagogics, Philology*, 2019, vol. 25, no. 4, p. 177–180. (in Russ.) DOI 10.18287/2542-0445-2019-25-4-177-180

Shuvalov V. I. Review of the V. V. Nefedov’s monograph “SED and Culture of the GDR. Moscow, Scientific and political book Publ., 2019, 559 p. ISBN 978-5-906594-32-7”. *Tambov University Review. Series: Humanities*, 2020, vol. 25, no. 184, p. 209–212. (in Russ.) DOI 10.20310/1810-0201-2020-25-184-209-212

The text of the review that is published in the “Vestnik of Samara University. History, Pedagogics, Philology” is identical to the manuscript received by the Editorial Board of the “Vestnik NSU. Series: History and Philology”; the text published in the “Tambov University Review. Series: Humanities” differs from the above-mentioned two insignificantly: the beginning of the first paragraph was changed, the final paragraph was added, two paragraphs in the middle of the text were combined into one.

The first journal to publish the review is “Vestnik of Samara University. History, Pedagogics, Philology” (2019, No. 4), the second – “Vestnik NSU. Series: History and Philology” (2020, no. 1, date of submitting the issue – 17 February 2020), the third – “Tambov University Review. Series: Humanities” (2020, vol. 25, no. 184, published 11 March 2020).

Date of the decision to retract the publication

10 December 2020, protocol no. 2 by the Publication Ethics Commission of the journal “Vestnik NSU. Series: History and Philology”.